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24 października 2016

Dyskutowali o perspektywach regionu świętokrzyskiego
i o współpracy na rzecz rozwoju

O kierunkach rozwoju gospodarczego regionu świętokrzyskiego rozmawiano podczas debaty
gospodarczej  Echa Dnia i Radia Kielce pn. „Świętokrzyskie – jaka przyszłość?”, która odbyła
się  w  Kielcach  w  poniedziałek,  24  października  2016  roku.  W  wydarzeniu,
współorganizowanym  przez  Urząd  Marszałkowski  Województwa  Świętokrzyskiego,
uczestniczyli  m.  in.  samorządowcy,  przedsiębiorcy,  przedstawiciele  instytucji  otoczenia
biznesu. Samorząd województwa reprezentowali marszałek Adam Jarubas i członek Zarządu
Województwa Piotr Żołądek.
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Podczas  debaty  pojawiło  się  wiele  tematów  dotyczących  rozwoju  polityki  regionalnej,
szkolnictwa  zawodowego,  turystyki  medycznej,  przemysłu  zbrojeniowego,  stref
ekonomicznych,  a  także  komunikacji  drogowej  i  kolejowej  regionu.

– Trzeba podejmować wspólny wysiłek, zastanawiać się, jak przedstawiciele władzy mogą
pomóc przedsiębiorcom, aby zapewnić im większą stabilność, przewidywalność warunków,
w jakich będą funkcjonować. W odniesieniu do relacji władz z biznesem można zastosować
znaną medyczną zasadę: „Po pierwsze nie szkodzić”, nie przeszkadzać. Przedsiębiorcy mają
bardzo dużo pomysłów i trzeba szukać możliwości, żeby likwidować bariery, blokady, które
osłabiają ten potencjał. To oczywiście niełatwy proces – mówił marszałek województwa
świętokrzyskiego Adam Jarubas. Podkreślił on, że w dzisiejszych, bardzo złożonych
uwarunkowaniach, przy bardzo niestabilnej sytuacji na świecie, trzeba indywidualnie
analizować każdy z rynków. – Wiele z nich jest mocno uzależnionych od relacji ze
Wschodem, co bardzo mocno odczuwają choćby nasi sadownicy. Wiele obiecywaliśmy sobie
po rynkach arabskich czy afrykańskich, a dziś, z uwagi na konflikty wojenne czy kwestię
migrantów, mamy tutaj również dużą niestabilność – dodał marszałek.

– Bardzo się cieszę, że mogę wziąć udział w tej debacie, w której z jednej strony uczestniczą
przedsiębiorcy, z drugiej przedstawiciele środowisk, które tworzą prawo, stanowiące
przecież o możliwościach rozwoju gospodarczego, więc relacje między przedsiębiorcami a
administracją publiczną są bardzo ważne – podkreślił jeden z największych świętokrzyskich
przedsiębiorców Tomasz Tworek, prezes Dorbudu, wiceprezydent ogólnopolskiej
Konfederacji “Lewiatan” i szef Świętokrzyskiego Związku Pracodawców Prywatnych
„Lewiatan”.

Z kolei Mateusz Wiśniewski, wiceprezes Kolporter S.A., mówił o tym, jak ważne dla
rozwoju przedsiębiorczości jest współdziałanie różnych szczebli administracji, ośrodków
władzy oraz kontynuacja przyjmowanych strategii rozwoju.

Jednym z tematów dyskusji panelowych były „Modele wsparcia dla przedsiębiorców. Co
oferuje samorząd województwa, co państwo, co samorządy powiatów, miast i gmin”.
Uczestnicy zastanawiali się, jaki jest idealny model wsparcia przedsiębiorców przez władze
regionalne.

– Rozwój naszego województwa jest rozwojem wielopłaszczyznowym. Jesteśmy dobrze
przygotowani do korzystania z unijnych środków w okresie 2014 – 2020. Bazując na
doświadczeniach z poprzedniego okresu programowania, postawiliśmy mocne akcenty
związane z rozwojem gospodarczym, ale również edukacyjnym i infrastrukturalnym, które
do tego rozwoju gospodarczego są bardzo potrzebne – mówił członek Zarządu Województwa



Dyskutowali o perspektywach regionu świętokrzyskiego i o
współpracy na rzecz rozwoju | 3

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Dyskutowali o perspektywach regionu
świętokrzyskiego i o współpracy na rzecz rozwoju | 3

Świętokrzyskiego Piotr Żołądek. – Programy unijne zaczęły już funkcjonować, ogłaszamy
konkursy, nabieramy rozpędu, więc myślę, że to jest dobry okres, by dyskutować o
przyszłości naszego województwa. Dzisiejsze spotkanie służy też temu, by się podzielić
uwagami, spostrzeżeniami, sugestiami, które mogą być pomocne w dokonywaniu
ewentualnych korekt – dodał.

Ważnym punktem dyskusji była również dynamicznie rozwijająca się branża turystyki
medycznej regionu świętokrzyskiego, plany rozwoju uzdrowisk i usług medycznych w
powiatach buskim i kazimierskim.

Konferencja Gospodarcza w Hotelu Binkowski w Kielcach połączona była z wręczeniem
nagród dla Największych Firm Województwa Świętokrzyskiego, a także opracowaniem
rankingu firm z regionu „Złota Setka”.
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